

PROTOKOLL

Styret i Reisa Elvelag avholdt styremøte 02.11.2022 fra kl. 11.00-13.45 på Haltibyget i Nordreisa.

Til stede:

- Truls Bergmo (stemmeandel 1 1/3)
- Ragnhild Flåten Andreassen (stemmeandel 1 1/3)
- Terje Nordberg (stemmeandel 1 1/2)
- Svein Erik Andersen (stemmeandel 1 1/2)
- Magnus F. Berg (stemmeandel 1 1/2)
- Knut Fredheim (stemmeandel 1 1/2)

Dag-Åge Båtnes meldte forfall til møte. Vara hadde ikke anledning å møte på kort varsel. Fra administrasjonen møtte Hermann O. Hermansen og Magnus Barmoen.

Før igangsettelse av møte ble Magnus Barmoen presentert for styret. Magnus er ansatt i Arktisk Geotek som prosjektleder innen naturforvaltning. Han har blant annet ansvaret for fiskeoppsynet.

SAKSLISTE

Sak 32/22 Godkjenning av innkalling og saksliste

Vedtak:

Innkalling og saksliste godkjent uten innvendinger.

Sak 33/22 Godkjenning av møteprotokoll fra styremøte 25. mai og 4. august 2022

Vedtak:

Møteprotokoll godkjent uten innvendinger.

Sak 34/22 Daglig leder orienterer

Saksopplysning:

Generell orientering om daglig drift

1. Info om dugnadsarbeidet på Tørfossmelen. I sommer er det tynnet skog i skråning for bedre utsikt mot elva, beiset gapahuk og benker, samt kjøpt inn nytt bord med benker.
2. Oppdaterte leieavtaler med Statskog for gapahukene ved Tørfossmelen, Mikkinakken og Gauraniva. Nytt punkt i avtalen er at Reisa Elvelag får ansvaret for å skaffe ved til bål plassene ved gapahukene.
3. Tiltak mot mink. Elvelaget har kjøpt inn ytterligere minkfeller til utlån. Noen feller er benyttet av laget selv for røkting i Øverelva.
4. Fagsamling for villaks- og havbruksnæringen 19-20. oktober. Daglig leder og styreleder deltok fra elvelaget. Det ble blant annet forelest om viktigheten av skjellprøver, overvåkingen i Repparfjordelva (sonar, kameraovervåking og flyteristfelle) og status til elvene etter årets sesong.
5. Elvelaget har hatt møte med River Protection i Alta for status vedrørende deres arbeid med utvikling av flyteristfelle. Per i dag er det utfordringer knyttet til økonomi og videre finansiering.
6. Reisa Elvelag, Reisa Villakssenter og Nordreisa kommune har sendt inn felles innspill vedrørende pukcellaks. Innspillet er sendt til Stortinget i forbindelse med behandling av statsbudsjettet, samt Miljødirektoratet og media. Det jobbes også

med et innspill vedrørende øremerkede driftsmidler til Reisa Elvelag i perioden elven er stengt for laksefiske. Samme ordning som Tanavassdraget der de får 4 millioner til drift.

7. Reisa Elvelag med daglig leder og styreleder har deltatt på workshop 1. november arrangert av Reisa Villakssenter. Der ble det gitt innspill og drøftet omkring VOU-prosjektet «Status Reisaelva» ledet av Martin Svenning fra NINA.

Innstilling til vedtak:

Daglig leders orientering tatt til etterretning.

Vedtak:

Sak 35/22 Sesongen 2022 -oppsummering

Saksopplysning:

Daglig leder presenterer fangstatistikk fra sjørretfiske, fiskekortsalg, resultater fra overvåkningsprogrammet og annen relevant data fra årets sesong.

Rapport fra overvåkningsprogrammet legges frem på møte.

Fangstrappport finnes på www.scanatura.no/fangstrappport og rapport fra overvåkningsprogrammet er publisert på elvelagets hjemmeside i etterkant av styremøte.

Vedtak:

Daglig leders orientering tatt til etterretning.

Sak 36/22 Oppsynsaktivitet 2022 -oppsummering

Saksopplysning:

Oppsummering av oppsynsaktiviteten i årets sesong. Oppsynsrapport legges frem på styremøte.

Utdrag fra rapport presentert av oppsynsleder Magnus Barmoen:

- Beslaglagt garn, forholdet anmeldt
- Mindre kontroll av fiskere pga. stengt laksefiske. Mer fokus på å avdekke ulovligheter
- Oppsynet får inn en rekke tips gjennom sesongen. Tips fra publikum er viktig for å avdekke ulovligheter
- Merking av eiendommer må bli bedre.
- Benytte sosiale medier for å informere om oppsyn, mulig preventiv effekt.

Styret foreslår å kontakte media for å lage sak om elva, med info fra årets oppsynssesong, drivtellingresultater etc. Dette for å skape fokus og opprettholde interessen for elva.

Vedtak:

Orientering fra oppsynsleder vedrørende årets oppsynssesong tatt til etterretning.

Sak 37/22 Økonomisk status per oktober 2022Saksopplysning:

Daglig leder vil orientere om elvelagets økonomiske status per 31. oktober.

Elvelagets økonomi påvirkes i stor grad av stengt laksefiske, der det meste av inntekter faller bort. Dette fordi elvelagets inntekter i hovedsak kommer gjennom forvaltningsavgift på solgte kort. På bakgrunn av frafall i inntekter har elvelaget kuttet kostnader gjennom sesongen.

Til tross for at elvelaget har kuttet kostnader etter at laksefiske ble stengt, vil flere av disse grepene ikke få helårsvirkning før i 2023. Elvelaget vil gå med et stort underskudd i år. Uten tilskudd de neste årene vil elvelaget oppleve store underskudd så lenge elven er stengt. Egenkapitalen vil om noen få år være borte. På grunn av den alvorlige økonomiske situasjonen jobber elvelaget opp mot forvaltningsmyndigheten for å få bevilget midler til drift av laget i perioden laksefiske er stengt. Tanavassdraget ligger inne i regjeringens forslag med 4 millioner kroner for drift i perioden inntektene faller bort på grunn av stengt elv. En lignende ordning med et øremerket beløp bør også være aktuelt for Reisaelva. Før en endelig avklaring om dette vil elvelagets se på muligheter for å kutte kostnader.

Innstilling til vedtak:

Økonomistatus per 31.10.2022 tas til etterretning.

Vedtak:

Økonomistatus per 31.10.2022 tas til etterretning. Det jobbes videre med å kutte kostnader, samt søknader for eksterne midler til drift, oppsyn og overvåkningsprosjekt.

Sak 38/22 Møteplan 2023Saksopplysning:

Daglig leder presenterer utkast til møteplan for styremøte, årsmøte, valgmøter og medlemsmøter i 2023.

I henhold til lagets vedtekter er det en del datoer å forholde seg til. Fiskeregler for 2023 skal vedtas innen 1. februar. Valgmøter må gjennomføres før årsmøte, som skal være avholdt før 1. april. Frist for å levere saker til årsmøte er 1. februar.

Så lenge elven er stengt bør man se på muligheten for å slå sammen styremøter for å kutte kostnader. Eksempelvis kan oppsummeringsmøte vurderes sammenslått med styremøte i januar da fiskeregler, årsmøtedato og budsjett skal vedtas.

Styret foreslår også at man ser på muligheten for å arrangere en medlemskveld på sommeren for å opprettholde interessen. Et alternativ er grilling ved elven med info om det elvelaget jobber med.

Vedtak:

Møteplan for 2023 enstemmig vedtatt. Daglig leder sammen med styreleder ser videre på muligheten for å slå sammen styremøter og arrangere medlemskveld til sommeren.

Sak 39/22 Planlegging sesongen 2023

Saksopplysning:

Resultater og erfaringer fra årets sesong danner grunnlaget for planlegging av kommende sesong.

På møte vil man drøfte ulike problemstillinger som:

- Elva vil fortsatt være stengt for laksefiske, men det planlegges for et begrenset sjøørretfiske lik det som ble gjennomført i år. Eventuelle endringer vil drøftes.
- Det er forventet et stort innsig av pukkellaks kommende sesong. Det vil bli sett på mulige tiltak som kan iverksettes. Søknad om midler blir utarbeidet.
- 15. januar er frist for søknader til Statsforvalterens fiskefond. Elvelaget vil søke på midler til blant annet det årlige overvåkningsprosjektet. Andre prosjekter og tiltak vil tas opp til diskusjon.
- Drøfte felles merkeordning for grunneiere som selger kort. Dette som en konsekvens av at mange eiendommer har dårlig/mangelfull merking. Tydelig merking gjør det enklere for fiskere og oppsyn.
- Annet

Behandling:

1. Det er ønskelig å gjennomføre sjøørretfiske også i 2023 med lik ordning som årets sesong. Miljødirektoratets fiskebestemmelser har gitt elvelaget lite spillerom innenfor dagens ramme. Det er mange tilbakemeldinger fra fiskere som ønsker å benytte sluk eller mark. Utstyrsbegrensningen gitt av Miljødirektoratet gjør det ikke mulig for styret å endre på dette foran kommende sesong. Fiskeregler skal behandles på neste styremøte i januar.
2. Tilbakemelding fra Statsforvalteren er at det er elver i Finnmark som vil prioriteres når det gjelder midler til pukkellakstiltak. Det er også usikkert om flyteristfeller er egnet for Reisaelva slik de er i dag. Statsforvalteren har sett ned en arbeidsgruppe som jobber med å se på løsninger for større elver. De anbefaler heller ikke bruk av garn for utfisking. Elvelaget vil ha løpende dialog opp mot forvaltningsmyndigheten vedrørende pukkellaksproblematikken.
3. Elvelaget vil innen 15. januar søke om midler fra Statsforvalterens fiskefond til prosjekter som overvåkning og oppsyn. I tillegg jobbes det med søknad om midler til drift av elvelaget. Andre prosjekter som kan være aktuelle er tiltak mot mink.
4. Styret ønsker en bedre merking av eiendommene langs elva for de som selger fiskekort. Styret ber daglig leder å se på alternative merkeordninger før kommende sesong.
5. For å få bedre oversikt over innsiget av laks til Reisaelva er det ønskelig å gå til innkjøp av en sonar, alternativt leie en sonar. Dette etter anbefaling av Norsk institutt for naturforskning. I samarbeid med dem vil det være ønskelig å sette i gang et slikt prosjekt. Prosjektet er avhengige av eksterne midler for å kunne gjennomføres. Sett i lys av elvelagets økonomiske situasjon vil det trolig bli vanskelig å få penger både til prosjekter innen pukkellaks og sonar. Dersom styret må prioritere vil villaksen prioriteres og dermed sonarprosjektet.

Vedtak:

Styret ber daglig leder jobbe med en merkeordning for felles merking for de eiendommer som selger fiskekort. Styret vedtar å prioritere sonarprosjektet for 2023 sesongen. Enstemmig vedtatt.

Storslett 2. november 2022

Hermann O Hermansen,
referent